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Blahopřejeme  
V  květnu svá výročí oslaví  

 
paní Eva Novotná, Dana Hálková  

a pánové Stanislav Študlar, František Petr, Jan Morong, 
Gustav Haverla a Zdeněk Čermák.  

Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně štěstí,  
zdraví a pohody v osobním životě. 

Za SPOZ Věra Daňová 
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Pokročeni… 
 

Je to malý krok pro člověka, velký skok pro lidstvo – snad každý zná tuto větu  
prvního muže na Měsíci Neila Armstronga v roce 1969. U nás v Černé významné  
„skoky” neděláme, ale malá pokročení ano. Taková, která k obci s necelými devíti sty  
obyvateli patří. 

Začněme ale od situací, které od začátku roku patřily k těm méně příjemným.  
Rozkopané chodníky. Samozřejmě to nebylo z našeho plezíru. EG.D, což je třetím rokem 
nové pojmenování E.ON Distribuce, posiluje distribuční soustavu elektrické energie. Ale  
již pokročili, takže je nejen dokopáno, ale i nově vyasfaltováno. 

Další rozkopání jste jistě viděli a ještě uvidíte od pošty k mostu pod obecním úřadem 
okolo školy. Tam firma CETIM pokládá optický kabel pro rychlejší internetové připojení. 
Když už je díra v zemi, tak jsme ji využili i pro částečnou opravu kanalizace k „čovce”  
a přeložení nového kabelu k veřejnému osvětlení právě od pošty k mostu. 

Pokročili jsme v opravě bytového fondu, kdy jsme vyštukovali, vybílili, vyměnili  
kuchyňské linky v pěti bytech č.p. 36.  

Malé krůčky udělalo dvanáct šestiletých dětí k základní škole na zápis. Všechny prý 
byly moc šikovné a paní učitelky už se na nové školáky od září těší. 

Jestliže jste si občas rádi vykročili do Boletic na Knížecí stolec, máte v květnu první  
letošní šanci – 1. května už je za námi, ale zbývá ještě 8. května a pak až do července  
nic. Pěší trasa je Záhvozdí – Knížecí stolec – Záhvozdí. Chcete-li si ale udělat vycházku  
nebo se projet autem či na kole na druhé straně Lipna, přívoz již z Dolní Vltavice začal  
pravidelně jezdit. 

Pokročila i úprava tzv. Íčka, které bylo jen ojediněle navštěvované a znamenalo pro 
obec takřka sto tisíc korun nákladů ročně. Změnilo se na pobočku hornoplánské  
Kynuté buchty, i když s omezeným sortimentem – prostor ani více neumožňuje. Ale i tak 
je to další možnost, kam si zajít zatím od čtvrtka do neděle na kávu a něco k ní. Tak ať  
se daří! 

Na srdci mám ještě jedno téma, které ale pokročením plně nazvat nejde. Dubnového 
zastupitelstva se zúčastnily dvě „víkendářky”. Jedna za spolek Lipensko pro život, která  
zastupitelstvu ukázala prezentaci ve vztahu ke kvalitě, resp. nekvalitě vody v radslavské  
zátoce a v Malém Lipně. Přestože ne ve všem lze plně souhlasit, jednání bylo relativně  
konstruktivní a dohodli jsme se na společném postupu při zvaní jednotlivých odborníků, 
kteří by do diskuze mohli přispět. Ano, malý pokrok. 

Druhé vystoupení bylo z Radslavi. Běhám po tomto světě už dlouho a leccos jsem  
zažila, ale jak jsem se přesvědčila, ne všechno. Křik, urážení některých zastupitelů, absolutní 
neschopnost a nevůle si v klidu promluvit. Je to škoda, nikdo z nás nechce dělat majitelům 
chat naschvály, ale představy a možnosti nejsou vždy v souladu, což většina lidí chápe.  
Čili tady se o pokročení moc mluvit nedá. 

Ale zakončeme příjemněji – v našem nejvýše položeném čapím hnízdě v republice 
(snad nás nikdo nepředběhl) si již našli letní bydlení dva čápi. Tak uvidíme, jak pokročí… :-) 

Irena Pekárková, starostka 
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Usnesení 

 
ze 7. zasedání Zastupitelstva obce Černá v Pošumaví ze dne 11.  4. 2023 

 
Usnesení 7/1/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje přidělení:  
bytu č. 15 v č. p.  36 Černá v Pošumaví   T. Folta  
bytu č. 17 v č. p.  36 Černá v Pošumaví   Š. Bigas 
bytu č.   3 v č. p. 201 Černá v Pošumaví  D. Čurda   

                                                   
Usnesení 7/2/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje rozpočtové opatření 
č. 2/2023: příjmy 70 357,- Kč, výdaje 70 357,- Kč, financování 0,- Kč. (příloha)  

Usnesení 7/3/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku obce Černá v Pošumaví 1/2023, kterou se stanovují pravidla pro pohyb  
psů na veřejném prostranství a obci černá v Pošumaví a vymezují prostory pro volné 
pobíhání psů.  

  
Usnesení 7/4/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku obce Černá v Pošumaví 2/2023 o regulaci hlučných činností. 

 
Usnesení 7/5/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje dar 5 000,- Kč pro 
Linku bezpečí, z.s. IČ 61383198.    

 
Usnesení 7/6/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje prodej pozemku  
p. č. 137/13 o výměře 54 m2 v k. ú. Černá v Pošumaví dle  GP vyhotovený  TKP geo s.r.o., 
České Budějovice,  za cenu 500,- Kč za m2 + DPH a náklady s prodejem spojené firmě 
Empo Omega s.r.o., Dudova 2585/4, Praha, IČ11849509.                                

 
Usnesení 7/7/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje kupní smlouvu  
na veřejné osvětlení za 10 000,- Kč + DPH od firmy Keilberg Holidays, s.r.o., IČO:  
281 72 906 se sídlem Tepelská 137/3, Úšovice, 353 01 Mariánské Lázně.  

  
Usnesení 7/8/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje smlouvu o zřízení 
věcného břemene – služebnosti inženýrské sítě bez úplatně od firmy Keilberg  
Holidays, s.r.o., IČO: 281 72 906 se sídlem Tepelská 137/3, Úšovice, 353 01 Mariánské 
Lázně.  
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Usnesení 7/9/2023 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje Program rozvoje 
obce na období 2023–2030.        

 
Usnesení 7/10/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví  projednalo a schvaluje přijetí daru  
12 000,- na údržbu veřejné zeleně od firmy Keilberg Holidays, s.r.o., IČO: 281 72 906  
se sídlem Tepelská 137/3, Úšovice, 353 01 Mariánské Lázně.  

 
Usnesení 7/11/2023 

Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví  projednalo a schvaluje podání žádosti  
o dotaci v rámci programu 117D8210 – Podpora obnovy a rozvoje venkova, a to  
konkrétně do dotačního titulu 117D8210A – Podpora obnovy místních komunikací  
– projekt: Oprava komunikace č. 2 Černá v Pošumaví.

NOVÉ KNIHY V NAŠÍ  
OBECNÍ KNIHOVNĚ V ČERNÉ V POŠUMAVÍ  

Otevřeno je každé úterý od 14 do 19 hodin  
a poslední dvě soboty v měsíci od 9 do 11 hodin. 

 
n     Hilary Green: DVAKRÁT KRÁLOVNOU 
       Matyldu Anglickou již ve dvanácti leteh provdali za německého  
       císaře. S jejím druhým sňatkem ještě vzroste touha po moci, když  
       se po smrti otce uprázdnil anglický trůn. Získat jej ovšem není  
       vůbec snadné.  

Pro děti 
n     Janne Kukkonen: LAPKA – POKLAD TŘÍ KRÁLŮ 
       Třídílný komiks o mladé dívce Lili mezi zlodějíčky. Drobné krádeže 
       a vloupačky ji však nelákají, touží se stát mistryní oboru. V příští  
       misi objeví prastarý kult bude muset před ním  zachránit svět. Malá  
       loupežnice vyráží do boje s prastarým zlem.  

Doporučuji 
n     Wendy Webb: DCERY JEZERA 
       Mysteriozní příběh s prvky thrilleru. Kate Grangerová se po  
       rozpadu manželství vrací do domu svých rodičů na břehu Hořejšího  
       jezera. Krátce nato je však v místních vodách objeveno tělo zavraž- 
       děné ženy a nemluvněte. Totožnost zavražděné nikdo nezná, tedy  
       kromě Kate. Ženu totiž viděla. Ve svých snech….. 

Přijďte si vybrat a počíst, máme zde knih spoustu. Zve vás knihovnice
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       Konečně přišlo jaro. Počasí nám na probouzení zahrady moc nepřálo, ale jiných aktivit  
jsme si užili dost. Ještě před Velikonocemi jsme si stihli společně s rodiči jedno odpoledne  
ve školce při akci „Mami, tati, pojď si se mnou hrát...“ vyrobit velikonoční dekoraci. A na 
velikonoční pondělí měly děti možnost při odpolední procházce zamířit na školkovskou  
zahradu a najít si tam čokoládového zajíce. 
       Využili jsme pozvání pana R. Turka a zašli jsme se podívat na výlov rybníka u hasičárny. 
Kromě krásných barevných rybek jsme viděli i spoustu žabek a dokonce přilétl čáp v naději, 
že ukořistí nějakou zapomenutou dobrotu. 
       Zajeli jsme  také do Českého Krumlova do kina na „Pásmo kočičích pohádek“ natočených 
v období 60.–70. let. Veškeré náklady jsme hradili z výtěžku Vánočního jarmarku. 
       Do školky zavítal muzikant J. Havelka s hudebním programem, při kterém měly děti  
dostatek prostoru projevit své taneční a hudební kreace. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
        

Velikonoční tvoření 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Předškoláci na návštěvě ve škole 
Kolektiv MŠ 

Zprávičky ze školky
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n      V dubnu se konal zápis předškoláků do 1. ročníku. Postupně nás navštívilo13 dětí,  
          které za snahu a pěkný výkon dostaly malé dárečky. 
          V září do školy nastoupí 11 dětí.  
n      V dubnu jsme začali jezdit na plavecký výcvik do Volar.  
n      V současné době pracujeme v jednotlivých třídách na výtvarné soutěži „Voda – základ  
          života“. Tuto soutěž pořádají VLS Horní Planá.    
n      Také jsme se zúčastnili výlovu rybníka u Hasičské zbrojnice. Pan Turek nám ukázal, 
          jaké ryby zde chová a jak se o ně stará. Kromě nás výlov také zajímal i čápa, který  
          nás zpovzdálí pozoroval.  
n      V dubnu nás navštívil „Doctor Dancer“, který si připravil zajímavý taneční program.  
          Zatančili jsme si na známé písně a naučili se i nové taneční prvky. 
                                                             Žáci ZŠ 

Zprávy ze školy

SKRÝVAČKY, KTERÉ SE DO MINULÉHO VYDÁNÍ JIŽ NEVEŠLY   
Celá tato krajina bývá často večer nádherná. 
Jaká je dnes přibližná teplota vody v Lipně? 

Ten zlatavý pěnivý mok rádi pijí nejenom chlapi.         
 Sakra molí návštěvu jsem teda nečekal. 

Někdy tichá, někdy nezbedná řeka Vltava protékala naší oblastí.  
Kdybych byl na to nekývl, ta vicemistryně by asi neuspěla, říká hlavní trenér.   

 Sedlák mimo žita taky sel oves.                           
Jeden můj známý provozuje v oboře chov kamzíků.     

   frza
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Hasiči – Májka

Vážení čtenáři, spoluobčané. 
 

Nedá mi to, abych se nevyjádřil k aktuálnímu dění. Přeskočím chronologické řazení  
událostí hasičů, se kterým se vyrovnám v článku za následující období a rovnou přeskočím 
k aktuálnímu dění.  

Dne 30. dubna jsme jako každoročně dopoledne připravili pro děti májku, to znamená 
dojeli do lesa pro čerstvou špičku a chvojí, připravili stojan a dali májku dohromady  
a připravili ke zvednutí, dále jsme připravili hranici na oheň. Následně přišly do kuchyně 
holky, aby Vás mohli během odpoledne a hlavně večera zásobovat pitným režimem a dva 
naši hasiči se chopili přípravy buřtíků pro opekání. Všem za to děkujeme. 

Dne 1. května ráno jsme zjistili, že v duchu pradávné tradice, kterou se snažil někdo  
obnovit (nebo z jiného důvodu), májku někdo podřízl. Potud je vše OK, ale nechápeme  
ty dotazy a narážky na hasiče, že JIM někdo podřízl májku. Hasičům ji nikdo nepodřízl,  
akorát pisatelé na sociálních sítích své hasiče ze zásahové jednotky naštvali. Nic víc. My 
jsme pak přemýšleli, jestli pro naše děti májku ještě dělat. Nakonec převážilo, že májku  
(ale i dětské dny, kde se následně májka kácí) děláme pro děti. Navíc, v obci se nenašel 
žádný jiný spolek či sdružení, které by májku pro ostatní připravilo, nebo nám třeba jen  
nabídlo pomoc. A že nápady jsou, třeba jsem vyslechli pro nás dobrý názor,  že by některý 
z mysliveckých spolků mohl pro dospělé připravit zvěřinový guláš apod. Takže i mezi lidmi 
jsou nápady na zlepšení, jen je zřejmě nikdo nechce slyšet a když už by je slyšel, nechce 
nic pro ostatní udělat.  Pro úplnost ale dodávám, že zas tak zle není, vloni jeden z našich 
sponzorů vyrobil držák májky poté, co ten předchozí nevydržel. 

Pokud se ale vrátím k májce, nastudováním tradic a ducha stavění májek zjistíme,  
že májku měli stavět a hlavně do rána  hlídat svobodní mládenci, tak kde tito mládenci 
byli? Nikdo se neozval s tím, že si to bere na starost. Obec by mu přeci hasičárnu, tedy tu 
část, kterou si většina umí půjčit jen pro SVÉ oslavy a sezení, půjčila. NIKDO nepřišel, neozval 
se. My bychom ji, protože máme techniku, připravili a poté postavili. 

tomtho 
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HASIČI Černá 

Vážení čtenáři. 
 

Jako obvykle, jak jsem si 
nastavil systém, abych Vás 
informoval o dění u hasičů 
obce, níže uvádím činnost 
jednotky v dalším období.  

Dne 24. března 2023 se 
náš zástupce setkal na pra-
covním jednání předsedou 
odborového svazu hasičů. 
Tématem bylo, zda nadále 
udržovat v chodu Sbor dob-
rovolných hasičů (dále jen 
„SDH“), o jehož činnosti,  
zejména aktivitě a nasazení 
jednotlivých členů, vyjma 
účasti na výroční schůzi, lze 
mít pochybnosti. Rozhodnutí, 
zda SDH zrušit a ponechat 
pouze zásahovou jednotku, 
která je zřízena přímo obcí, 
ještě nepadlo a to ani po ná-
sledných telefonických kon-
zultacích. Nechtěli bychom 
zrušit tradici, případně mož-
nost vedení dětského krouž-
ku, ikdyž k tomu zatím situace 
několik let spěje. Problémem 
je, mezi místními občany 
zřejmě není zájem v rámci 
SDH vést dětský kroužek 
stejně, jako byly opakované 
výzvy stát se členem jed-
notky. 

Dne 27. března 2023 nás 
KOPIS vyslal na již osmý vý-
jezd. Tentokrát k odstranění 
stromu spadlého na silnici 

mezi osadami Bližná a Rad-
slav. Strom jsme během 5 
minut s pomocí motorové 
pily rozřezali a ze silnice od-
klidili. Poté jsme se vrátili 
zpět na základnu. 

Dne 31. března jsme se 
sešli, abychom na druhý den 
připravili 80 porcí vepřové-
ho guláše. Je již tradicí, na 
kterou dohlíží Kasalík st., že 
na každoroční prolongační 
školení velitelů družstev  
a strojníků, které se koná na 
HZS v Č. Krumlově, připra-
vujeme oběd.  

Dne 1. dubna se toho 
událo více. Nejen, že se ně-
kteří naši velitelé zúčastnili 
výše uvedeného školení, ale 
velitel jednotky s některými 
parťáky, po úvodním školení 
technikem bezpečnosti důl-
ního díla, v rámci výcviku, 
resp. přípravy na případný 
zásah v podzemních prosto-
rech Šumavského pramenu, 
absolvoval prohlídku tohoto 
prostoru v hloubce 80 m, kde 

je stálá teplota 5 st. celsia. 
 Dne 8. března jsme se  
s parťáky sešli a z lesa jsme 
dovezli a následně oloupali 
letošní májku. 

Dne 14. dubna se další 
část naší jednotky podívala 
do štol Šumavského pra-
menu, kde jsme asistovali 
při výměně technického vy-
bavení díla. Téměř všichni 
členové zásahové jednotky 
tak již ví a jsou poučeni  
a proškoleni, jak se v prosto-
rách tohoto díla pohybovat, 
jaké je potřebné vybavení, 
co si vzít s sebou a na co se 
připravit. 

Dne 15. dubna jsme byli 
vysláni k Pláničskému ryb-
níku k odchytu zraněné la-
butě. Na místě na nás čekal 
oznamovatel s tím, že una-
venou labuť se zraněným 
křídlem už odchytil a předal 
nám ji. My jsme ji převezli  
a předali záchranné službě. 
 

tomtho 
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Ohlédnutí za akcí ,,Bazárek za 5 kaček“

Přednostně bychom chtěly moc poděkovat dárcům, bez kterých by se bazárek  
nemohl uskutečnit. Velké díky patří také návštěvníkům, jejichž účast byla neskutečná.  
A touto cestou bychom chtěly sdělit, že se díky vám podařilo vybrat krásných 13.600 Kč. 

Tato částka bude předána prostřednictvím Místní skupiny Českého červeného kříže 
Český Krumlov chlapečkovi, který prodělal onkologické onemocnění a nadále se potýká  
s trvalými následky. 

Budeme se na vás těšit v listopadu, kdy proběhne další bazárek. 
Ještě jednou moc děkujeme. 

Matky v pohybu 
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Na pokraji šumavských hvozdů 

/Z knihy Adolfa Weniga – Za domovem 1905/

V 19. století se mohl uči-
tel a jeho žák o těžbě tuhy v 
 jižních Čechách dozvědět, 
pochopitelně v rámci širší 
vlasti ( Rakouska-Uherska) 
třeba tímto způsobem (roz-
hovor učitele s žákem) –  
Půjdeš s dopisem do Černé, 
nebo jak tu po německu  
říkají do Schwarzbachu, do 
grafitových hutí! – Co je to 
grafit? – Neviděl jsi tužku? – 
Ale ano, jak bych neviděl. 
Onen černý sloupek, jenž je 
obložen dřevem, se jmenuje 
grafit neboli tuha. – Správně, 
ale tuhy se i jinak ještě uží-
vá. Z čisté tuhy dělají ohni-
vzdorné kelímky, tj. nádobky 
v nichž se taví různé rudy, 
tuha totiž nebéře ohněm 
žádné zkázy, z tuhy vyrábí se 
též nátěr na železná kamna. 
– To znám, havraní stříbro 
tomu říkají. – Máš pravdu, 
ale z tuhy dělají i ohnivzdor-
né cihly, grafitový cement, 
lepenky na střechy a válečky 
k mazání hřídelí. A pro tyto 
válečky mi právě dojdeš do 
Schwarzbachu. Hajný uvede 
tě na silnici a pak již snadno 
trefíš. Žák Jan tedy posnídal 
a hned se opatřil krajícem 
chleba; cesta byla daleká  
a vsí, kde by mohl něco k jídlu 
koupiti bylo velmi pořídku. 

Bez meškání vydal se  
v průvodu hajného na cestu. 
Kráčeli lesními cestami k sil-
nici, kde se Jan s hajným 
rozloučil a putoval již sám 
podél Kájovského a Hořic-
kého potoka na Hořice. Dále 
na západ leží veliký rybník 
Olšina, uměle založený, z ně-
hož vytéká přítok Vltavy 
Olešná do širokého údolí.  
V nevalně půvabné krajině 
při vtoku Jelmského potoka 
do Vltavy spatřil Jan opět 
známé práce při dobývání 
rašeliny, která se tu užívá při 
vytápění hutí tuhových. Vy-
soké komíny ukazovaly mu 
cíl dnešního poslání, tuhové 
huti u Schwarzbachu. Cestou 
potkal dělníka, jenž pospí-
chal též do hutí. Pozdravil jej 
a zeptal se na cestu. Ale to 
mu bylo pouze záminkou, 
jen aby si s ním mohl poho-
vořiti. Dělník byl Němec, ale 
přece tak dalece hovořil čes-
ky, že se s ním Jan domluvil. 
Ostatně i Jan za svého dlou-
hého pobytu ve světě lec-
které slovo i větu německou 
pochytil. –  Proč stavějí tak 
nákladné budovy? ptal se 
Jan ukazuje na schwarzbaš-
ské huti. Vždyť tuha se vy-
čerpá a budovy se stanou 
bezcenné. – Naše tuhová lo-

žiska tak brzy se nevypotře-
bují, řka dělník. Táhnou se  
v prahorní břidlici mezi  
horským hřbetem plöcken-
steinským a Blanským lesem 
v délce asi 23 km a v šířce  
14 km. Toť přímo nevyčer-
patelné množství tuhy, a to 
tím spíše, že ložiska jsou 
místy až 22 m hluboká, 
ovšem provázena krystalic-
kým vápencem. Naše tuha 
má evropskou pověst, neboť 
obsahuje až 95 % čistého 
uhlíku. Pouze sibiřská a cey-
lonská tuha ji předčí. Tuha  
je ovšem znečištěna hlínou, 
ale ta se vypráním odstraní. 
–  A což všecka ta tuha se  
v Čechách spotřebuje? ptal 
se Jan. – Co si myslíš, brachu? 
Mnoho se jí vyváží. Havraní 
stříbro jde hlavně do Anglie 
a Belgie, neboť tam i nej-
chudší člověk alespoň týdně 
natírá a vyleští si železná 
kamna, nenechá je rezova-
tět, jak leckde u nás vídáme. 
A v tužkách jde naše tuha 
téměř do celého světa. 

Zatím dospěli k hutím, 
kde Jan odevzdal psaní a při-
jal notný balík výrobků tu-
hových, s nímž se vydal na 
zpáteční cestu do Krumlova. 
 

frza
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Pohled odvedle v rámci výročí

Po roce 1990 systém řízení zemědělské výroby 
v našem státě postupně směřoval přes restituční 
vyrovnání a privatizaci k ukončení činnosti stát-
ních statků. Na území naší obce sice začaly vznikat 
nové subjekty, žádný z nich však neznamenal roz-
voj zemědělské výroby na určitou úroveň. Viděli 
jsme na pastvinách dobytek, sklízela se objemná 
píce, to vše však bylo řízeno odjinud než z naší 
obce. Jedině na Muckově v té době začal rodinně 
hospodařit rakouský státní občan Dieter Zimmel 
pod firmou RAMS, zavedl chov jatečných ovcí, masného skotu i koní a postupně poněkud 
opravil chátrající objekty. Přesto však byl nucen muckovskou farmu poslat do dražby, na 
základě čehož ji v roce 2003 odkoupila Farma Milná, s.r.o. A to je právě předmětem  
tohoto článku.  

FARMA  MILNÁ, s.r.o. byla založena k 1. květnu 1993 ing. Václavem Valentou a postupně 
se stala jedinou prosperující rodinnou, zemědělskou farmou v celé polipenské oblasti.  
Za 30. let své činnosti dokázali majitelé se svými zaměstnanci vytvořit moderní,  
ekologickou farmu, jejíž součástí je mimo jiných i bývalá zemědělská farma v osadě  
Muckov. Není účelem rozebírat, co všechno Farma Milná za celou tu dobu vybudovala. 
Stačí se podívat pouze na malý úsek farmy – dnes tomu říkají Dvůr Muckov. Rekonstrukce  
stájí do moderní podoby, péče o pohodu zvířat, ekologické výstavby, vysazené stromy,  
zvonička, cesty v intravilánu. To vše znamenalo estetický přínos pro osadu Muckov.  

A podíleli se na tom i naši občané jako zaměstnanci. Ze všech, kteří na Milné pracovali 
je nutno jmenovat dva dosud zaměstnané a to paní Ivanu Divišovou z Muckova, která  
vykonává téměř všechny ruční potřebné práce a jak se o ní majitelé vyjadřují, je stálicí  
firmy od roku 2005. Druhým současným zaměstnancem je Miroslav Dvořák, ten je jak 
zootechnikem, tak ošetřovatelem, je zkušený a má vše pod kontrolou. Zpočátku s ním  
pracovala i manželka Daniela a určitý čas i syn Tomáš. Velký kus práce na farmě odvedl  
traktorista  Jan Čertický a jeho syn Martin. Z dalších našich občanů na farmě v různém  
období pracovali Bohuslav Štumpauer, Helmut Flöring, Václav Pivec, Jan Fleischmann 
a Michal Ščasný. Opomenout ovšem nelze Karla Diviše, jehož rukama, jako vyučeného  
tesaře, prošla řada dřevěných výrobků na farmě. Pracoval však i na úsecích, kde to bylo  
v tu chvíli potřebné. Všichni svým dílem přispěli k tomu, že Farma Milná dosáhla za 30 let 
své činnosti řadu úspěchů. V roce 1998 až 1999 jsem i já byl ve funkci vedoucího farmy, 
dnes to nazývají výrobní ředitel. Od roku 2008 až do roku letošního jsem pak na přání  
majitele firmy zpracovával jak tzv. Ročenky, tak k jednotlivým výročím publikace. Ta  
poslední, v počtu 200 kusů, byla vytištěna v Tiskárně Černý před nedávnem a popisuje právě 
celých třicet let činnosti farmy, která se úspěšně rozvíjela i v katastru obce Černá v Pošumaví. 

frza 
 

Černá_Zpravodaj 5_2023_Sestava 1  05.05.2023  12:48  Stránka 15



ZPRAVODAJ
www.cernavposumavi.cz

16

Zpravodaj vydává Obec Černá v Pošumaví, IČO 00 245 828, ev. číslo MK ČR E 13487, PSČ 382 23. 
Zodpovědná redaktora Eva Brunnerová. Tisk: TISKÁRNA ČERNÝ s.r.o. Neprodejné.   
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Za obsahovou stránku i gramatickou správnost textů odpovídá zadavatel.
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